
Μεηοχές 

μεηοχή ενεζηώηα ενεργηηικής θωνής:  

 

γπάθ-ονηας (ακούγονηαρ, κλαίγονηαρ), μιλ-ώνηας 

 

- δηλώνει ηο ζύγχρονο με ηο πήμα ηηρ ππόηαζηρ: Έθςγε ηπέσονηαρ 

 

- λειηοςπγία: 

ηρόπος: Έθςγε κλαίγονηαρ. 

αιηία: Μην ξέπονηαρ ηι να πει έθςγε. 

χρόνος: Γςπίζονηαρ ζπίηι ηην ζςνάνηηζε. 

(προ)ϋπόθεζη: Δοςλεύονηαρ ζκληπά θα ηα καηαθέπειρ. 

κ.ά. 

 

 

  

Επιρρημαηική μεηοχή 



Α. μετοχή ενεςτώτα παθητικήσ φωνήσ : 

-άμενοσ, -άμενθ, -άμενο, π.χ. τρεμάμενοσ, τρεμάμενθ, τρεμάμενο 
 -όμενοσ, -όμενθ, -όμενο, π.χ. εργαηόμενοσ, υποςχόμενοσ 

τιμώμενοσ, τιμώμενθ, τιμώμενο 

-ώμενοσ, -ώμενθ, -ώμενο (κυρίως από την αρχαία ελληνική) π.χ. 

-οφμενοσ, οφμενθ, -οφμενο, π.χ. αςχολοφμενοσ, φορολογοφμενοσ 

Λειτουργία: 
επίθετο: 
εργαηόμενοσ λαόσ 
ουςιαςτικό: 
ζνα το κρατοφμενο, το περιεχόμενο του βιβλίου 
επιρρηματική λ.: 
Έφυγε υποςχόμενοσ ότι … (μετοχι ενεςτώτα > δθλώνει το ςφγχρονο με το ριμα τθσ 
πρόταςθσ) 

Η μετοχι αυτι δεν είναι τόςο ςυχνι. 
 
 

Επιθεηικές μεηοχές 

 
- κλίνονηαι και λειηοςπγούν (ζςνήθωρ) όπωρ ηα 

επίθεηα 

 



Β. Η μετοχι παρακείμενου παθητικήσ φ. - μζνοσ, -μζνθ, -μζνο:  
 
ντυμζνοσ, προετοιμαςμζνοσ, μπλεγμζνοσ, κρυμμζνοσ, παντρεμζνοσ, αφθρθμζνοσ, 
ξεχαςμζνοσ, ςυγχωρεμζνοσ, καλεςμζνοσ, τραβθγμζνοσ, πετα(γ)μζνοσ, βγαλμζνοσ, 
πεκαμζνοσ, φοβιςμζνοσ…. 

Οι επιθεηικέρ μεηοσέρ ωρ όποι ηηρ ππόηαζηρ: 

 

- επιθεηικός προζδιοριζμός: επγαζόμενορ λαόρ, κπςμμένορ θηζαςπόρ 

- καηηγορημαηικός προζδιοριζμός:  Έθςγε με ηο κεθάλι ζκςμμένο. 

- καηηγορούμενο: Ο Κώζηαρ είναι εςσαπιζηημένορ. 

 



Σε ειδικζσ περιςτάςεισ λόγου χρθςιμοποιοφνται και μετοχέσ τησ αρχαίασ ελληνικήσ 
και χρθςιμοποιοφνται κυρίωσ ωσ επίθετα. Τζτοιεσ μετοχζσ είναι: 
 
•με κατάλθξθ -ων, -οφςα, -ον, π.χ. υπογράφων, υπογράφουςα, υπογράφον, 
παρών, παροφςα, παρόν, απών, ελπίηων, επείγων, μζλλων … 
•με κατάλθξθ -ών, -οφςα, -οφν, π.χ. δθλών, δθλοφςα, δθλοφν, αιτών κ.ά. 
•με κατάλθξθ -ων, -ώςα, -ων, π.χ. δρων, δρώςα, δρων (τα δρώντα), επιηών 
•με κατάλθξθ -ασ, -άςα, -αν, π.χ. λιξασ, λιξαςα, λιξαν, αμαρτιςασ, πακιςασ κ.ά. 
•με κατάλθξθ -είσ, -είςα, -ζν, π.χ. γεννθκείσ, γεννθκείςα, γεννθκζν, υποςχεκείσ κ.ά. 


